# CEDAW 第 4 次國家報告國際審查委員會介紹 International Review Committee



主席

**Heisoo Shin** 

(韓國)

# 現職:

韓國聯合國人權政策中心 (KOCUN) 董事會主席

# 教育:

1991年,美國紐澤西州羅格斯州立大學社會學博士

# 專長:

- 總體性別平等
- 針對婦女的暴力行為
- 婦女的性權利和生殖權利
- 消除對婦女一切形式歧視公約 (CEDAW Convention)

# 經驗:

- 韓國國家人權委員會委員 (2005 2008)
- 聯合國消除對婦女歧視委員會委員 (2001-2008)



# Chairperson

Heisoo Shin
(Korea)

### **Current Position:**

Chair, Board of Directors, Korea Center for United Nations Human Rights Policy (KOCUN)

### **Education:**

Ph.D. in Sociology, Rutgers-The State University of New Jersey, USA, 1991

# **Specialty:**

- Gender equality in general
- Violence against women
- Sexual and reproductive rights of women
- CEDAW Convention

- Commissioner, National Human Rights Commission of Korea (2005-2008)
- UN Committee on the Elimination of Discrimination against Women (2001-2008)



# **Ayşe Feride Acar**

(土耳其)

# 現職:

土耳其安卡拉中東技術大學榮譽教授

# 教育:

1970 年,土耳其安卡拉中東技術大學社會學學士

1973 年,賓夕法尼亞布林莫爾學院政治社會學碩士

1976 年,賓夕法尼亞布林莫爾學院政治社會學博士

### 專長:

- 婦女人權
- 針對婦女的暴力行為
- 消除對婦女一切形式歧視公約
- 歐洲理事會防止和反對針對婦女的暴力和家庭暴力公約(伊斯坦堡公約)

# 經歷

- 土耳其安卡拉中東技術大學政治社會學和性別與婦女研究教授(1976-2015)
- 土耳其安卡拉中東技術大學性別與婦女研究研究生計畫的創始主席(1994-2015)
- 聯合國消除對婦女歧視委員會委員(1997-2005 和 2011-2018)副主席(2001-2003)主席(2003-2005)
- 歐洲理事會反對針對婦女的暴力和家庭暴力行動專家組(GREVIO) 委員和主席(2015-2019)



# **Ayşe Feride Acar**

(Turkey)

#### **Current Position**

Professor Emerita, Middle East Technical University, Ankara, Turkiye

#### **Education**

1970 BS, Sociology, Middle East Technical University, Ankara, Turkiye 1973 MA, Political Sociology, Bryn Mawr College, Penn. USA 1976 PhD, Political Sociology, Bryn Mawr College, Penn. USA

# **Specialty**

- Women's Human Rights
- Violence against Women
- UN Convention on the Elimination of All forms of Discrimination against Women (CEDAW)
- Council of Europe Convention on Preventing and Combating Violence against Women and Domestic Violence (Istanbul Convention)

# **Experience**

- Professor of Political Sociology and Gender and Women's Studies, Middle East Technical University, Ankara, Turkiye (1976-2015)
- Founding Chairperson, Gender and Women's Studies Graduate Program. Middle East Technical University, Ankara, Turkiye (1994-2015)
- UN Committee on the on the Elimination of All forms of Discrimination against Women (CEDAW)

Member, 1997-2005 and 2011-2018 Vice-Chairperson, 2001-2003 Chairperson, 2003 -2005

 Council of Europe Group of Experts on Action against Violence against Women and Domestic Violence (GREVIO) Member and President 2015-2019



# **Niklas Bruun**

(芬蘭)

# 現職:

法學教授 (名譽教授),斯德哥爾摩大學客座教授

# 教育:

斯德哥爾摩大學法學名譽博士,2000年

# 專長:

- 勞工法和國際勞工法
- 歐盟法律和反歧視法
- 平等法
- 智慧財產權法

### 經歷:

- 芬蘭性別歧視法修訂委員會主席(2000-2002)
- 國際勞工組織結社自由委員會(1996-1998·2005-2007·2012-2014)
- 歐盟公司治理論壇成員(2008-2011年)
- 聯合國消除對婦女歧視委員會委員 (2009-2016)
- 芬蘭委員會委員,負責制定促進薪酬透明度的立法,以實現同工同酬或工作同等價值 (2020-2021)
- 關於平等法和性別歧視的若干書籍和文章作者



**Niklas Bruun** 

(Finland)

#### **Current Position:**

Professor in law (emeritus), Guest professor, Stockholm university

### **Education:**

Doctor of Law, Dr. H.C. University of Stockholm, 2000

### Specialty:

- Labour law and international labour law
- EU law and Non-Discrimination Law
- Equality law
- Intellectual property law

- Chairperson for the Committee for a revision of the Finnish Sex Discrimination Act 2000-2002
- Freedom of Association Committee, ILO (1996-1998, 2005-2007, 2012 -2014)
- Member of the EU Corporate Governance Forum 2008-2011.
- UN Committee on the Elimination of Discrimination against Women (2009-2016)
- Member in a Finnish Committee preparing legislation for the promotion of pay transparency in order to achieve equal pay for the same work or work of equal value (2020-2021)
- Author of several books and articles on equality law and sex discrimination



# **Esther Eghobamien-Mshelia**

# 現職:

婦女崛起發展與人道主義倡議執行長

# 教育:

教育學學士(榮譽)指導諮詢; MC 婦女研究

# 專長:

- 公共政策和制度
- 國家婦女機制
- 婦女經濟賦權
- 婦女、和平與安全
- 基於性別的暴力和販運婦女和女孩
- 中小微型企業的數位工具、技術和商業支援服務
- 婦女領導和政治參與
- 消除對婦女一切形式歧視公約

# 經歷:

- 奈及利亞加拿大國際開發署國家性別問題技術顧問(2004-2009)
- 倫敦英聯邦秘書處性別問題負責人(2009-2015)
- 奈及利亞婦女事務和社會發展部婦女與性別事務主任(2008-2016)
- 奈及利亞婦女事務和社會發展部特別技術顧問(2016-2018)
- 世界銀行-奈及利亞政府「奈及利亞婦女專案」臨時協調員(2016-2018)
- 聯合國消除對婦女歧視委員會委員(2018-2020)
- 婦女崛起發展和人道主義倡議(WADHI)召集人(2016 年至今)



# **Esther Eghobamien-Mshelia**

(Nigeria)

#### **Current Position:**

CEO/ED Women Arise Development and Humanitarian Initiative

#### **Education:**

B.ED (Hons) Guidance Counselling; MC Women Studies

### Specialty:

- Public policies and systems
- National Women's machineries
- Women's Economic Empowerment
- Women, Peace and Security
- Gender based violence and Trafficking in women and girls
- Digital tools, technology and business support services for MSMEs
- Women's Leadership and political participation
- Convention on the Elimination of Discrimination against women

- National Gender Technical Advisor Canadian International Development Agency, Nigeria (2004 -2009)
- Head of Gender Commonwealth Secretariat, London (2009-2015)
- Director Women and Gender Affairs, Fed. Min. of Women Affairs and Social Development,
   Nigeria (2008-2016)
- Special Adviser Technical to the Hon. Ministry of Women Affairs and Social Development Nigeria (2016-2018)
- Interim Coordinator World Bank-FGN "Nigeria For Women Project" (2016 2018)
- UN Committee on the Elimination of Discrimination Against Women (2018-2020)
- Convener Women Arise Development and Humanitarian Initiative (WADHI) 2016 -Date



Ruth Halperin-Kaddari

(以色列)

# 現職:

以色列拉馬特甘市巴伊蘭大學法律系教授

# 教育:

耶魯大學法學院富布賴特獎學金(法學碩士;法學博士)

# 專長:

- 家庭法
- 女權主義對法律的批判
- 婦女與宗教
- 國際婦女權利

# 經歷:

- 以色列拉馬特甘市巴伊蘭大學露絲和伊曼紐爾-拉克曼提高婦女地位國際中心的創始學術 主任。
- 聯合國消除對婦女歧視委員會委員(2007-2018); 副主席(2011-2012·2017-2018); 調查工作組主席(2015-2016)
- 康涅狄格州紐哈芬耶魯大學法學院訪問學者(2003 年 7 月至 8 月)
- 以色列總理辦公室提高婦女地位局諮詢委員會主任(2002-2008)



Ruth Halperin-Kaddari
(Israel)

#### **Current Position:**

Full Professor, Faculty of Law, Bar-Ilan University, Ramat Gan, Israel

#### **Education:**

Yale Law School on a Fulbright Fellowship (LL.M.; J.S.D.)

# **Specialty:**

- family law
- feminist critique of law
- women and religion
- International women's rights.

- Founding Academic Director, the Ruth and Emanuel Rackman International Center for the Advancement of the Status Women, Bar-Ilan University, Ramat- Gan, Israel
- Member of the Committee on Elimination of all forms of Discrimination Against Women (CEDAW); Vice Chair (2011-2012, 2017-2018); Chair of the Working Group on Inquiries (2015-2016), The United-Nations (2007-2018)
- Yale Law School, New Haven, CT Visiting Scholar (July-August 2003)
- Head of the Advisory Committee, The Authority for the Advancement of Women, Prime Minister's Office, Israel (2002-2008)